وزارة التعليم العالي و البحث العلمي جامعة الشاذلي بن جديد الطارف كلية الحقوق و العلوم السياسية قسم الحقوق

المستوى = سنة ثانية ليسانس المقياس = مصطلحات انجليزية السداسي = الأول الأستاذة = قصاب بشرى

محاضرة رقم 08 مصطلحات قانونية انجليزية

Prosecution in contracting

The principle in representation is that the person concludes the contract himself and for his account and a person may conclude a contract through another person acting in his behalf.

Representation is the substitution of the will of a specific person called the representative in place of the will of another person called the principle in concluding a legal act such that its effect are directed to the principal alone.

The importance of prosecution

- People who are unable to carry out their legal actions such as the incapacitated and the imprisoned
- The possibility of representing a legal person through a representative who expresses it
- people whose circumstances do not allow them to act as if they are traveling, sick, or a defective person experience.

Types of prosecution

- 1 **Legal representation**: in which the representative derives his authority to contract directly from the law
- **2 Judicial representation**: in which the representatives derives his authority from in contracting from the ruling of the judiciary such as the trustee and receiver judicial.
- 3 **Cultural representation**: the representative derives his authority from the will of the principle in accordance with the agency contract .

النيابة في التعاقد

الأصل في النيابة أن يبرم الشخص العقد بنفسه و لحسابه وقد يبرم الشخص العقد بواسطة شخص اخر ينوب عنه.

النيابة هي حلول إرادة شخص معين يسمى النائب محل إرادة شخص أخر يسمى الأصيل في إبرام تصرف قانوني بحيث تنصرف أثاره إلى ذمة الأصيل وحده.

اهمية النيابة

الأشخاص الذين لايستطيعون مباشرة تصرفاتهم القانونية كفاقد الأهلية و المسجون

امكانية تمثيل الشخص المعنوي عن طريق نائب يعبر عنه

اشخاص لاتسمح لهم الظروف بابرام التصرف كمن هو مسافر او مريض او كشخص ناقص الخبرة

انواع النيابة

1 - نيابة قانونية = يستمد فيها النائب سلطته من التعاقد من القانون مباشرة

2 - نيابة قضائية = يستمد فيها النائب سلطته في التعاقد من حكم القضاء كالقيم و الحارس القضائي

3 - نيابة اتفاقية = بستمد النائب سلطته من إرادة الأصبل بموجب عقد الوكالة

Definition of teritoriality principal

It means that the Algerian penal code applies to all crimes committed at the level of the Algerian resign regardless of the nationality of the perpetrator or the nationality of the victim and whatever the worthy interest with protection

Universality principle

It leans that every state has a jurisdiction over any crime regardless of the nationality of its perpetrator, the place of its occurrence or its infringement of its interests provided that he is arrested before being prosecuted in the state in which he is committed

In kind principle.

It means that the criminal law applies to every person holding a foreign nationality committed abroad crime that affects the basic interests of the state.

تعريف مبدآ الاقليمية

نقصد به سريان قانون العقوبات الجزائري على كل الجرائم المرتكبة على مستوى الاقليم الجزائري مهما كانت جنسية الجاني و جنسية المجني عليه ومهما كانت المصلحة الجديرة بالحماية

تعريف مبدا العالمية

يقصد به تمتع كل دولة بولاية القضاء في اي جريمة بغض النظر عن جنسية مرتكبها او مكان وقوعها او مساسها بمصالحها بشرط ان يتم القبض عليه قبل محاكمته في الدولة التي ستحاكمه

تعريف مبدا العينية

يقصد به سريان القانون الجنائي على كل شخص يحمل جنسية أجنبية ارتكب في الخارج جريمة تمس بالمصالح الأساسية للدولة .